
Protokół Nr XXIX/2009
Z obrad  sesji Rady Gminy odbytej w dniu 27 sierpnia 2009 roku  w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy 

W sesji uczestniczyli:
Radni wg załączonej listy obecności / nieobecny usprawiedliwiony Lubczyński Henryk/
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności 
Wójt Gminy – Bolesław Świtała
Skarbnik Gminy – Paweł Hanus 
Konieczny Wojciech – pracownik UG
Paweł Hanus pracownik UG
Zomerfeld Marcin – pracownik Urzędu Gminy 
Dyrektorzy szkół z terenu gminy Popów

Porządek obrad sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Powołanie komisji uchwał i wniosków.
5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesyjnym.
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 r.
7. Informacja z wykonania zadań inwestycyjnych  za I półrocze 2009 r
8. Informacja z przygotowania placówek oświatowych  do nowego roku szkolnego 

2009/2010
9. Dyskusja
10. Wolne wnioski i zapytania
11. Podjęcie uchwał w sprawach:

- zmian  w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska
- zmian w budżecie  gminy za 2009 rok
- przystąpienia do  realizacji projektu „Budowa Infrastruktury  Informatycznej  dla 
      Subregionu Północnego E-region częstochowski” oraz podpisania umowy o realizacji 
      wspólnego przedsięwzięcia
- Zarządzenia wyboru sołtysa w sołectwie Kamieńszczyzna.

12. Zakończenie obrad XXIX sesji Rady gminy.

Przebieg obrad sesji.

Ad.1 
Obradom przewodniczy  Przewodniczący Rady Gminy Józef Macherzyński
Przewodniczący Rady Gminy Popów Józef Macherzyński  otwiera obrady  XXIX sesji Rady 
Gminy, wypowiada słowa „Otwieram obrady XXIX sesji Rady Gminy Popów”. Stwierdzam, 
że  dzisiejsze obrady są prawomocne , gdyż na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 
/Nieobecny-usprawiedliwiony  Lubczyński Henryk/. Przewodniczący  wita radnych i 
zaproszonych  na sesję gości.
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Ad.2
Przewodniczący Rady Gminy Józef Macherzyński  przedstawia proponowany porządek 
obrad sesji . Pyta czy są uwagi co do przedstawionego porządku obrad.
Wójt Gminy wnioskuje  , aby  do porządku obrad sesji włączyć dwie  uchwały w sprawie 
pomocy dla Powiatu Kłobuckiego .Przewodniczący Rady Gminy Józef Macherzyński 
wnioskuje , aby przesunąć pkt .8  porządku obrad  Informacja z przygotowania  placówek 
oświatowych  do nowego roku szkolnego 2009/2010 za pkt.4  porządku obrad , ponieważ 
dyrektorzy szkół mają jeszcze wewnętrzne spotkania  z  z nauczycielami . Zmiany porządku 
obrad Przewodniczący rady gminy przedkłada pod głosowanie. Radni jednogłośnie  głosują 
za przyjęciem zmian porządku obrad  Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Powołanie komisji uchwał i wniosków.
5. Informacja z przygotowania  placówek oświatowych  do nowego roku szkolnego 

2009/2010.
6. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie  między sesyjnym.
7. Sprawozdanie z wykonania  budżetu gminy za I półrocze 2009 roku.
8. Informacja z wykonania  zadań inwestycyjnych  za I półrocze 2009 roku.
9. Dyskusja
10. Wolne wnioski i zapytania.
11. Podjęcie uchwał w sprawach:

- zmian w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska
- zmian w budżecie gminy za 2009 rok.
- przystąpienia do realizacji projektu „Budowa Infrastruktury Informatycznej dla 

Subregionu Północnego R- region częstochowski” oraz podpisania umowy o realizacji 
wspólnego przedsięwzięcia.

- Zarządzenia wyboru sołtysa  w sołectwie Kamieńszczyzna.
- pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego
- pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego.

12. Zakończenie  obrad XXIX Sesji Rady Gminy.

Ad3. 

Radny Wojtyra Włodzimierz  wnioskuje o nie czytanie protokołu z poprzedniej sesji , 
ponieważ był wyłożony do wglądu  radni się z nim zapoznali . Zawiera treści zgodne z 
przebiegiem obrad sesji
Radni jednogłośnie przyjmują protokół z poprzedniej  sesji  bez czytania.

Ad.4

W skład komisji uchwał i wniosków  radni proponują:  następujące osoby.
1/Kasprzak Jerzy
2/Deska Jakub
3/Bęben Kazimierz.
Powyższy skład zostaje jednogłośnie przegłosowany.
Przewodniczącym komisji zostaje Bęben Kazimierz.
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Ad.5
Informacje z przygotowania  nowego roku szkolnego 2009/2010 składają kolejno dyrektorzy 
szkół.
Jako pierwszy głos zabiera Dyrektor Gimnazjum  w Zawadach Józef Szafer.
W roku szkolnym 2009/2010  w Gimnazjum w Zawadach  będzie się uczyć 238 uczniów w 
11 oddziałach. Liczba zatrudnionych nauczycieli  wynosi 22 osoby   w tym 1  w niepełnym 
wymiarze godzin. Obsługa Gimnazjum to  6 pracowników  : 3 sprzątaczki pracujące w 
systemie dwuzmianowym , kucharka, intendentka  pełniąca jednocześnie funkcje pomocy 
kuchennej  oraz referent  obsługujący sekretariat. Zajęcia szkolne odbywają się  w systemie 
jedno zmianowym. Wyposażenie szkoły w sprzęt  dydaktyczny jest  zadawalające  niemniej 
jednak  w tym zakresie  są potrzeby   rozbudowania pracowni komputerowej ,  kompleksowe 
wyposażenie pracowni języków obcych , zakup nowych pomocy dydaktycznych .Do 
najpilniejszych  zadań szkoły należy modernizacja bloku żywieniowego oraz ogrodzenia 
placu szkolnego od strony jezdni. Koniecznym jest również poprawienie struktury boisk 
szkolnych, zakup ławek  parkowych  dla uczniów, wykonanie lepszego oświetlenia  placu 
szkolnego , zainstalowanie monitoringu .Budżet szkoły został wykorzystany w 53 %. 
Dyrektor szkoły dziękuje  pracownikom za wkład pracy , gdyż rok  poprzedni był  bardzo 
dobrym jeżeli chodzi o poziom nauczania w Gimnazjum. Szkoła osiągnęła  bardzo wysokie 
wyniki z egzaminu gimnazjalnego. Opinia środowiska szkolnego  stwierdza, że szkoła jest 
bezpieczna  i przyjazna uczniom. Rozwój Gimnazjum przebiega właściwie , wymaga jednak 
wsparcia finansowego.
Radny Bęben Kazimierz pyta jak sobie Dyrektor radzi z dożywianiem dzieci skoro  występują 
trudności  z przygotowywaniem posiłków .
Dyrektor Szafer odpowiada, że będzie tak jak jest do tej pory , jeżeli nie podejmiemy decyzji 
o modernizacji zaplecza kuchennego , to stołówka może być zamknięta., ale dyrektor 
uważa ,że rada gminy podejmie decyzjeo rozbudowie gimnazjum   o stołówkę .
Dyrektor  Przedszkola w Zawadach pani Krawczyk Anna    W roku szkolnym 2009/2010 
będzie  uczęszczało do przedszkola 30 dzieci w wieku od 3 lat do  5 lat. Przedszkole zatrudnia 
3 osoby w tym 1 na pełnym etacie a 2  w niepełnym etacie, ponadto w Przedszkolu 
zatrudniona jest osoba obsługi na etacie sprzątaczki . Na wydatki związane a 
funkcjonowaniem przedszkola  w 2009 roku zaplanowano  101 696, zł , Wykorzystano  64 
960,87 zł.. budynek przedszkola wymaga gruntownego remontu i modernizacji , stolarka 
okienna i drzwiowa jest nieszczelna , słabo grzejące grzejniki.  Sale zajęć dla dzieci są jednak 
czyste ,odmalowane, wyposażone w odpowiednie meble  , krzesła,  i stoły dostosowane do 
uczniów.  Teren wokół przedszkola  jest ogrodzony  i nie stanowi zagrożenia dla dzieci. 
Sprzęt z którego korzystają dzieci na podwórku jest również  odnowiony, wszystkie 
urządzenia są sprawne. Przedszkole jest dobrze przygotowane do nowego roku szkolnego. 
/Informacja w załączeniu/

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Więckach Ryszarda Badura.
W roku szkolnym 2009 /2010  w Szkole Podstawowych w Więckach  będzie się uczyło 64 
dzieci  w klasach od I – VI.,    11  - cioro sześciolatków  oraz 19 dzieci  w wieku od 3 do 5 
lat..
W szkole zatrudnionych jest 11 nauczycieli na pełnych etatach  oraz  4 pracowników obsługi, 
w tym kucharka , pracownik gospodarczy i dwie sprzątaczki. Od września stażystka będzie 
zatrudniona jako intendentka.
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Szkoła w tej chwili jest dobrze przygotowana do nowego roku szkolnego , odnowiono i 
przygotowano sale, szczególnie te dla przedszkolaków , zakupiono potrzebne zabawki dla 
dzieci , jak i pomoce dydaktyczne. Pomimo to, szkoła złożyła wnioski : do Funduszu 
Rozwoju Wsi Polskiej   na dofinansowanie  zakupu pomocy dydaktycznych ,  oraz do 
programu “Radosna szkoła” , do projektu  EFS “Pierwsze uczniowskie  doświadczenia drogą 
wiedzy”. Z każdego  z tych programów można zdobyć dodatkowe środki finansowe na zakup 
pomocy dydaktycznych, urządzenia placu zabaw. W chwili obecnej  największe potrzeby 
szkoły to brak sali gimnastycznej i kosiarki do obcinania trawy. Również występuje problem 
ze stołówką ./Sprawozdanie w załączeniu/.

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 1 w Popowie Zatoń Andrzej.
W Zespole Szkolno-Przedszkolnym Nr 1 w Popowie będzie uczyło się 170 uczniów  w 8 
oddziałach ,średnia na jedną klasę to 22 uczniów. W klasie I-szej jest 27 uczniów, Są 
utworzone dwa oddziały  przedszkolne  po 8 i 5 godz. dziennie.
Zmniejszyła się kadra nauczycieli  do 19 nauczycieli. Stan obsługi pracowników administracji 
i obsługi nie zmienił się . Wszystkie prace materialne wykonuje się  we własnym zakresie. 
Wykonuje je pracownik  szkoły,, palacz, który zimą pali w piecu a latem zajmuje się 
drobnymi pracami na terenie szkoły. Szkoła w Popowie dobrze jest przygotowana do nowego 
roku szkolnego .Występuje problem przygotowania kuchni  i stołówki ,Sanepid  wydał 
zalecenia, aby do końca sierpnia przygotować stołówkę zgodnie z wymogami Sanepidu. I 
stołówka ta będzie przygotowana. Środki na szkołę są bardzo małe nie wystarcza w zasadzie 
na nic, dlatego wiele prac materialnych szkoła wykonuje we własnym zakresie. 
Wyremontowano świetlicę , która będzie obsługiwana przez stażystkę  z Urzędu Pracy. W 
czasie wakacji zostało bardzo dużo zniszczonego /popalonego/ sprzętu elektronicznego  tj. 
centrala telefoniczna, fax, komputery  i to trzeba naprawić. Powodem tego mogły być burze. 
Szkoła bardzo dużo korzysta z e środków zewnętrznych. Szkoła stara się również o 
monitoring, bo niestety wandalizm szerzy się i tutaj. Szkoła w Popowie jak większość szkół 
występuje o wszystkie możliwe środki finansowe z zewnątrz, gdyż własny budżet jest 
skromny. Wyniki szkoły w roku 2009 były bardzo dobre  i są co roku wyższe  w porównaniu 
do średniej krajowej. Uczniowie bardzo licznie  uczestniczą  w konkursach  zdobywając 
bardzo dobre wysokie miejsca. Nowa reforma  wprowadza nowe  zadania .Każdy uczeń 
będzie musiał mieć  jedno stanowisko przy komputerze. Natomiast sprzęt , który posiadamy 
jest już przestarzały  i niestety jeszcze go brakuje. Dlatego też  szkoła wchodzi we wszystkie 
programy  z których może uzyskać  dodatkowe pomoce naukowe. /Sprawozdanie w 
załączeniu/
Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  Nr 2 w Wąsoszu pani  Katarzyna Siedlak. 
W roku szkolnym 2009/2010 w  Gminnym Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Wąsoszu 
Górnym uczyć się będzie  120 uczniów z czego  w szkole 86 . Zatrudnionych jest  11 
nauczycieli   w tym 10 na pełnych etatach ,  1 na ½ etatu. W przedszkolu pracować będą dwie 
nauczycielki  . Obsługa  to 4 etaty. Do klasy I będzie uczęszczało 2 sześciolatków. Od 
września praca przedszkola będzie wydłużona . Przedszkole będzie czynne od 7,30 do 
15,30.W okresie wakacji wykonano  remont przedszkola , położono płytki  w korytarzach  i 
szatni, powiększono sale zabaw poprzez wyburzenie jednej ścianki działowej, położono 
panele podłogowe , zmieniono karnisze , gniazdka kontaktowe , odmalowano ściany. Cały 
remont został  wykonany ze środków Rady Rodziców. W remoncie pomagali rodzice oraz 
konserwator. Wyremontowano również pomieszczenie  gospodarcze i garaż. Z pomocą 
strażaków  oraz więźniów  odnowiono plac przed szkołą  pomalowano bramki, siatkę  , 
wykoszono trawę Nauczyciele pomalowali altankę na placu szkolnym.  Szkoła planuje 
przystąpić również do  programu “Radosna  szkoła “ i  “Owoce w szkole”.
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Tak jak wszystkie szkoły również i szkoła w Wąsoszu  ma problem ze stołówką 
przedszkolną , ale zostanie on rozwiązany. Posiłki przewożone będą z kuchni  szkolnej.
Trzeba zakupić wózek  do przewożenia posiłków i  termosy oraz wyremontować windę. 
Potrzeby szkoły na dzień dzisiejszy to: częściowy remont ogrodzenia , zakup  traktora do 
koszenia trawy. 
Szkoła jest dobrze przygotowana do rozpoczęcia nowego roku szkolnego./Sprawozdanie w 
załączeniu/

Z powodu nieobecności  Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rębielicach 
Królewskich pani Ewy Kardas-Bernaś Przewodniczący Rady Gminy Józef Macherzyński 
czyta sprawozdanie z przygotowania nowego roku szkolnego ,które  zostało dostarczone 
przez  panią Dyrektor do Rady Gminy.
W roku szkolnym 1009/2010  do Szkoły Podstawowej w Rębielicach Królewskich  będzie 
uczęszczało 61 uczniów  a do przedszkola 35 dzieci.  zatrudnionych będzie 12 nauczycieli  na 
pełny etat i 3 nauczycieli na niepełny.  Obsługę placówki stanowi 4 pracowników- 2 
sprzątaczki, kucharka i intendentka .Zajęcia będą odbywać się w 6 klasach lekcyjnych 
pracowni komputerowej oraz  i zastępczej sali gimnastycznej. W czasie  wakacji zostały 
wykonane prace porządkowe, pomalowano przedszkole, ze względu na brak środków 
finansowych  nie ogrodzono placu od strony domu nauczyciela a także nie zostały wykonane 
zabezpieczenia  na dreny sanitarne znajdujące się przed wejściem  do przedszkola. Obecnie 
trwa  budowa hydrantów na terenie szkoły. Tak jak w innych szkołach istnieje problem 
modernizacji kuchni  i bloku kuchennego .   W roku ubiegłym   bardzo dobrze został napisany 
sprawdzian w klasie 6 tej  Uczniowie uzyskali średnią punktów 23,8 % tj wyżej niż średnia 
krajowa. Szkoła w chwili obecnej jest dobrze przygotowana do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego. /Sprawozdanie w załączeniu.
Ze sprawozdań Dyrektorów placówek szkolnych na terenie gminy  wynika, że wszystkie 
szkoły są dobrze przygotowane do nowego roku szkolnego. W czasie wakacji  wykonano 
wszystkie drobne prace  remontowe , aby uczniowie mogli rozpocząć zajęcia w odnowionych 
klasach i  pachnących jeszcze farbami korytarzach. Wszystkie szkoły pomimo braku środków 
finansowych starają się pozyskać pewne  dodatkowe środki z zewnątrz składając wnioski  do 
różnego rodzaju programów. We wszystkich szkołach istnieje również ten sam problem 
związany z  modernizacją kuchni i przebudową bloku kuchennego, który trzeba rozwiązać , 
bo sanepid zamknie stołówki. W związku  z wejściem w życie nowego przepisu  związanego 
z  nieodpłatną dodatkową godziną nauczycielską  we wszystkich szkołach  zorganizowano 
dodatkowe zajęcia:  tj. kółko języka angielskiego,  matematyczno - informatyczne ,   koło 
gitarowe, historyczne , plastyczne , koło muzyczno- taneczne,  gimnastyka korekcyjna zajęcia 
logopedyczne i inne.

Pytania radnych do Dyrektorów szkół.

Radny Deska Jakub dzieci w wieku od I – III klasy nie powinny zabierać tornistrów do domu 
jak szkoły  ten problem chcą rozwiązać. Pani Ryszarda Badura – Dyrektor szkoły w 
Więckach odpowiada, że jeszcze takiego  rozporządzenia nie ma , ale każde dziecko ma 
swoją szafkę w klasie  więc podręczniki i przybory będą w nich przechowywane.
Radny Bęben Kazimierz prosi o wyjaśnienie dlaczego w szkole podstawowej w Popowie 
zmniejszyła się liczba  nauczycieli , czy   dobrowolnie się zwolnili, czy  byli zatrudnieni na 
czas określony  i ich umowa wygasła, 
Dyrektor Zatoń  ustosunkował się  do obu pytań ,  w każdej klasie są mebelki i każdy uczeń 
może tam zostawić swoje książki i zeszyty, natomiast jeżeli chodzi o zmniejszenie 
nauczycieli , to  byli zatrudnieni na czas określony i umowa wygasła.
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Radny Łysakowski Dariusz  pyta  co jest przyczyną tego ,że w Wąsoszu jest więcej dzieci a 
mniej nauczycieli , natomiast w Rębielicach jest  mniej dzieci a więcej nauczycieli.Pada 
odpowiedź z sali, że tu chodzi o  wykształcenie nauczycieli. 
Pan Borecki Edmund pyta jakie są zamiary jeżeli chodzi o stołówkę dla dzieci  w Gimnazjum. 
Radny Kowalik Jan   wyjaśnia, że to ma być budynek wielofunkcyjny dla przedszkola i 
Gimnazjum, zaplecze kuchenne jest  przygotowane do dożywiania dzieci z terenu gminy.
Do tego tematu ustosunkował się Wójt gminy , który  mówi, że projekt  tego  budynku jest już 
na ukończeniu. Są zabezpieczone środki na ten cel w wys..65 tys. zł. Temat wyżywienia dla 
dzieci nabiera coraz  większego  znaczenia  i  realizacja tej stołówki  powinna rozpocząć się 
w przyszłym roku  i zakończyć najpóźniej w 2011 roku. Wójt musi zabezpieczyć jeszcze 
środki  na wynagrodzenia  dla nauczycieli ,związane z podwyżką płac.
Pan Moczek Krzysztof  omawia dowóz dzieci do szkół, ponieważ częściowo zmieniła się 
koncepcja dowozu dzieci. Dowozy  będzie organizował ten sam przewoźnik pan Makles, były 
dwa przetargi . W pierwszym przetargu cena zaoferowane przez oferenta była zbyt wysoka . 
W drugim przetargu cena była niższa. Funkcje opiekunów  przejmą  nauczyciele .
Następnie porusza wyniki nauczania  dzieci w szkołach na terenie gminy. Z dumą 
podkreśla ,że  gmina Popów znalazła się na 12 miejscu w woj., śląskim , że nie ma załamania 
poziomu  nauczania dzieci , cały czas jest on taki sam. Świadczy o tym duże zaangażowanie 
się nauczycieli  w naukę uczniów.
W ramach nowego programu uczniowie będą otrzymywać owoce  w ramach   realizacji 
porozumienia z Agencją Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa.. W tej chwili 
realizowany jest program ‘Wyprawka szkolna” i rusza program „ Stypendia  szkolne”
Drugi etap podwyżki dla nauczycieli i podwyżki za wychowawstwo.
Dziękuje dyrektorom szkół  oraz pani Beacie Szymańskiej  pracownikowi  Urzędu Gminy  i 
pani Sabinie Ernt pracownikowi przedszkola w Zawadach za pomoc w  organizacji dożynek .
Radny Kowalik Jan prosi o wykoszenie trawy koło  przedszkola w Zawadach .
Wójt odpowiada,że trawa jest już wykoszona , życzy  Dyrektorom szkół  w związku z 
otwarciem nowego roku szkolnego 2009/2010  , aby ten rok nie był gorszy i aby efekty 
nauczania  nie były gorsze od przedstawionych tutaj przed chwilą. 
Przerwa 12,00- 12,30.
Po przerwie  
Ad.6 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności między sesjami.
Wójt mówi, że jesteśmy już po  dożynkach Powiatowo-Gminnych , które jak wszystkim 
wiadomo odbyły się w tym roku na terenie naszej Gminy w Wąsoszu Górnym.  Ogólnie 
dożynki wypadły bardzo dobrze. Druga sprawa to inwestycje i zakończenie budowy 
kanalizacji  Popów Parcela – Dębie. Wójt Gminy brał udział w kursie organizowanym  w 
ODK w Kulach w uroczystości  promocyjnej  na stopień podoficerski  uczestników szkolenia 
kadry słuzby więziennej w Kulach, był u notariusza  , gdzie załatwiane były sprawy  związane 
z udzieleniem służebności  przejazdu do działki  prywatnej  przez działki należące  do mienia 
gminy, zawarty został również akt kupna gruntu  pod drogę gminną  na ul. Sosnowej  zgodnie 
z podjętą uchwałą  przez Radę Gminy , brał udział w przekazaniu  po kapitalnym 
remoncie  budynku magazynowego , w którym przechowywana jest żywność , która 
trafia do ludzi  potrzebujących  poprzez GOPS. Budynek ten dostosowany jest     do 
przechowywania  żywności  zgodnie wymaganymi w tym zakresie wymogami. W 
uroczystościach tych brał udział również Prezydent Częstochowy Tadeusz Wrona, 
Burmistrz Kłobucka NowakKrzysztof  oraz arcb.. Stanisław Nowak. Wójt Gminy brał 
również udział w święcie Policji  w Komendzie Powiatowej Policji  w Kłobucku..
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W okresie między sesyjnym podjęto  8  uchwał i  8 zarządzeń. Zarządzenia dotyczyły 
wykonania budżetu- 5, regulaminu pracy- 1, powołania komisji przetargowej –1,  powołania 
komisji w sprawie naboru pracownika – 1.

Ad.7
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku zostało szczegółowo
Przedstawione radnym na  wspólnym posiedzeniu Komisji Gospodarczej, Budżetu Oświaty i 
Zdrowia i zbędne jest po raz drugi  omawianie tego tematu. Przewodniczący Rady Gminy 
Józef  Macheryzński poddaje ten temat pod głosowanie.
Kto jest za nie omawianiem  sprawozdania z wykonania  budżety gminy za i półrocze 2009 r.
Wszyscy radni jednogłośnie głosują „ za’./Sprawozdanie  z wykonania  budżetu gminy  za I 
półrocze  2009 r w załączeniu/

Ad.8

Wójt Gminy Bolesław Świtała   składa sprawozdanie z wykonania inwestycji za I półrocze 
2009.
- budowa kanalizacji Popów Parcela – Dębie  została zakończona , ale pieniądze nie zostały 
wypłacone do końca czerwca , tylko w lipcu i kwota ta nie została  jeszcze ujęta w 
sprawozdaniu
 -została wykonana modernizacja świetlic  Zbory , Dębie.
- zrealizowaliśmy budowę chodników  przy drogach  powiatowych w Wąsoszu Górnym
- budowa chodników przy drodze gminnej  w Rebielicach Królewskich  w zasadzie jest już 
zakończona, jeszcze tylko pozostało położenie masy asfaltowej  przy poszerzeniu drogi.
- na ukończeniu jest budowa drogi gminnej  w Zawadach na ul.Wesołej.
- ukończono i oddano do użytku drogę gminną w Kamieńszczyźnie na ul. Lipowej.
W niedługim czasie powinniśmy otrzymać  informacje na temat budowy parkingu i centrum 
w Popowie. /Sprawozdanie z realizacji zadań inwestycyjnych  za I półrocze 2009 r  w 
załączeniu/

Ad.9
Radny Bęben Kazimierz – nawiązuje do uchwały w sprawie pomocy dla Powiatu 
Kłobuckiego  w kwocie 300 tys. zł na budowę drogi Zawady-Rębielice Królewskie, mówi, że 
jeżeli  będą pieniądze zapewnione na  drogę Więcki  -Wąsosz i będzie w tej sprawie jakiś 
dokument  to będzie głosował za tą uchwałą.
Radny Kowalik Jan zgłasza ,dziury na drodze w Zawadach na ul.Szkolnej i ul.Kolejowej.
Przed mostem kolejowym w Zawadach jest przepust i trzeba go udrożnić, bo woda pójdzie na 
las.
Zgłasza również opróżnienie koszy  z plastiku. Prosi również o sprawdzenie  przejścia dla 
pieszych nad rzekę pomiędzy Ośrodkiem  „Pod Grzybkiem” i  „Paradais” .Tam jest zrobiona 
ścieżka rowerowa, ale to przejście jest bardzo wąskie.
Radny Kowalik w dalszej części swojego wystąpienia  zwraca również uwagę na 
funkcjonowanie Ośrodka Zdrowia w Popowie , pani dr.Zawady nigdy nie ma , tak dalej być 
nie może ,  ten Ośrodek  jest ciągle zamknięty. 
Radny Drabik Henryk  wnosi o załatanie dziur w Popowie, ale innym sprzętem , bo ten pac 
zer nie działa tak jak powinien.
Radny Wojtyra Włodzimierz  stawia wniosek , aby dom nauczyciela w Rębielicach 
Królewskich  podać do sprzedaży, bo tam ciągle wynikają jakieś , pretensje , żale  i tym 
lokatorom w niczym nie można dogodzić , nie można też sprostać ich żądaniom.
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Obciąć gałęzie drzew na „ćwiklinie” , które  spadają na drogę  łączącą Rębielice Królewskie 
ul.Sabaty z ul,Królewską.
Radny Bęben Kazimierz wnosi zastrzeżenia  do remontu  świetlicy  w Dąbrowie , bo tam 
przecieka dach i trzeba go naprawić .
Kocot Jerzy  załatać dziury na drodze od Przetwórni  w stronę Wąsosza. , awaria oświetlenia 
ulicznego w Wąsoszu Dolnym.
Radny Deska Jakub pyta co dalej z drogą do Ośrodka Harcerskiego, proponuje rozebrać 
słupki , aby było widać ,że tam jest droga.
Radna Teresa Garbiec jest trzecią kadencję radną i nie może doczekać się dokończenia drogi 
w Kulach.. Powiat miał już tę drogę dokończyć , tam się zjeżdżają ludzie z całej Polski  i to 
jest nasza wizytówka. Prosi o wystosowanie pisma do Powiatu , aby się  wypowiedział , kiedy 
ta droga zostanie  wykonana, bo podbudowa tej drogi już została zniszczona.
Na drodze  z Nowej Wsi do Wąsosza  w lesie znajdują się dwie  duże dziury. 
Radny Zagrodnik Robert – zrobić dwie lampy  w Antoniach  i oświetlenie w Więckach.
Radna Garbiec Teresa  zgłasza powstanie nowego wysypiska śmieci na Nowej Wsi .Ludzie 
wożą tam całe przyczepy śmieci..
Radny Kasprzak Jerzy przypomina o wapnowaniu gleb wysłać pismo  w tej sprawie, wykonać 
odwodnienie na ul.Św. Wojciecha w Rębielicach Królewskich, zakupić słup ogłoszeniowy , 
wykosić  „okrąglik” .
Radny Matyszczak Robert pyta czy były zmieniane  dojazdy autobusów zgłasza również ,że 
od mostu w Zawadach do Zborów  pęka droga na łączeniu się dwóch pasów jezdni.
Wnioskuje o przeznaczenie pewnej sumy pieniędzy na dotację przy zakupie sprzętu 
strażackiego, pyta także na jakim etapie jest budowa zbiornika  retencyjnego  w Zawadach .
Sołtys wsi Wąsosz Górny pyta, czy przyznane środki pieniężne z Funduszu Sołeckiego mogą 
przejść na rok następny jeżeli w tym roku nie zostaną wykorzystane.
Sołtys wsi Dąbrowa pan Randak Waldemar mówi,  że wysypisko śmieci zostało zamknięte i 
pyta teraz gdzie te śmieci mają być wywożone.  Bo teren wokół starego wysypiska jest tak 
zawożony śmieciami, że już nie ma gdzie przejechać, bo śmieci leżą wszędzie.
Sołtys wsi Zawady  pan Kmiecik zmarł , ale  pozostały po nim psy i coś z tymi psami trzeba 
zrobić.Prosi również o wybudowanie kawałka chodnika  w Zawadach na ul.Makuszyńskiego 
od skrzyżowania  koło sklepu w stronę Rębielic.
Do powyższych pytań ustosunkował się Wójt gminy.
W przyszłym tygodniu dziury na drogach  będą załatane „pacz erem” , tych dziur na razie jest 
niewiele . Nasze kontrole   są mało skuteczne skoro  te dziury są źle łatane. Przepust  pod 
droga  powiatową , te sprawy są trudne  , bo te studzienki się zamulają ,gmina chce to 
udrożnić , ale nie jest do tego upoważniona, a powiat robi to trochę opieszale.
Wójt przy tym temacie  odniósł się do postępowania Powiatu. Zostały położone urządzenia  w 
drodze powiatowej i  otrzymaliśmy obciążenie wraz z odsetkami , a my jako gmina dajemy 
tyle środków na pomoc dla Powiatu.
Przejście do rzeki wyjaśni pan Konieczny. Ośrodek Zdrowia w Popowie  - Wójt może tylko 
tyle powiedzieć , że na dzień dzisiejszy większość pracowników jest na urlopie  i brakuje 
ludzi i to jest jego sposób wytłumaczenia.
Dom Nauczyciela w Rębielicach Królewskich – nie tylko radni , pracownicy , ale i Wójt 
narażony jest na obelgi  i wyzwiska  i sam nie wie jak temu zaradzić .Sprzedaż tego budynku 
to jest chyba najlepsze wyjście.
Obcięcie gałęzi drzew przy drodze w Rębielicach Królewskich  będzie zrobione.
Droga do Ośrodka Harcerskiego  - ta droga była ujęta jako jedno z zadań inwestycyjnych  nie 
możemy uregulować panu Tyrkowi  za drogę  i ogrodzenie , ponieważ nie wiemy ile. 
Starostwo rozpisało kolejny przetarg na wycenę tej nieruchomości , a druga sprawa to pan 
Tyrek bez przerwy się odwołuje  i załatwienie tej sprawy ciągle się oddala. Na szybkie 
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wybudowanie tej drogi nie można więc liczyć . Na tą drogę  został złożony został  wniosek o 
dofinansowanie  , ale tych wniosków jest bardzo dużo i najprawdopodobniej dostaną 
dofinansowanie te gminy, które  nie otrzymały żadnego wsparcia finansowego.
Jeżeli chodzi o drogę w Kulach to jak wynika z rozmowy ze Starostwem, to tej drogi w tym 
roku nie będzie .Planowana jest na rok następny.
Chodnik w Smolarzach nie będzie zrobiony, ponieważ leży przy drodze wojewódzkiej  i nie 
ma gmina możliwości wejść na ten teren.
Sprawą oświetlenia zajmuje się nowa firma , mam nadzieję , że na naprawę oświetlenia nie 
trzeba będzie tak długo czekać.
Sprawa wysypiska jest rzeczywiście trudna , zamknięto je bardzo szybko , do końca roku 
musimy złożyć projekt  rekultywacji  tego wysypiska . Osoby ,które będą wywozić tam 
śmieci będą karane grzywną.
Do pozostałej części pytań ustosunkował się pan Konieczny pracownik  UG  , który 
powiedział ,że jeżeli chodzi o  wapnowanie gleb , na dzień dzisiejszy są wstrzymane 
wszelkie dopłaty, Słup Ogłoszeniowy będzie  dla Rębielic ,jeżeli będzie komplet  4 szt. To 
będą zakupione, proszę zgłaszać potrzeby ustawienia takich słupów.
Radny Matyszczak Robert sugeruje, że rada powinna  przeznaczyć pewną sumę środków na 

dofinansowanie zakupu sprzętu dla straży .
Wójt Gminy uważa, że wszystkie  jednostki OSP otrzymały już  dużą pomoc z budżetu 
gminy. Wójt widzi ich gospodarność , ale w planie jest budowa Centrum  kultury w Popowie i 
tam trzeba też przeznaczyć środki, jeżeli chodzi o zbiornik retencyjny  , to jest on tylko ujęty 
do zmian w planie zagospodarowania przestrzennego gminy. Chodnika w Wąsoszu Dolnym 
nie będzie Chodnika na ul. Makuszyńskiego nie będzie.
Fundusz sołecki  tworzy się po to , by te małe inwestycje  można było wykonać  na terenie 
sołectwa  i w możliwie szybkim czasie. Istnieje możliwość , że będzie częściowy zwrot 
kosztów tych inwestycji  od 10-30 %  .Wnioski należy składać do końca września 2009 roku.
Radny Deska Jakub odnosi się  do braku zastępstw  lekarzy w Ośrodkach Zdrowia, są 
problemy  z brakiem lekarzy . Brakuje około 16 lekarzy   na terenie Powiatu Kłobuckiego i 
dlatego częściowo brakuje zastępstw, a szczególnie w okresie urlopowym. Co do budowy 
drogi do Ośrodka Harcerskiego to spec ustawa wyraźnie mówi ,że po  decyzji sądowej można 
wykonywać prace.
Radny Wojtyra Włodzimierz   pyta , kto ma się zająć obcięciem  traw nad brzegami  rzeki , bo 
obcięcie rowów należy do Starostwa, 
Radny Kasprzyak Jerzy ponownie zwraca się z  prośbą o wskazanie , do kogo można się 
zwrócić  o wykoszenie traw nad brzegiem rzek.
Radny Moczek Krzysztof  wyjaśnia  sprawę dowozów  i  mówi, że mamy  3 przewoźników  i 
zmieniając jakąkolwiek trasę  zmienia się całość ustalonych tras. Trasy ustalone są dobrze.
Sołtys wsi Mandat Aleksy  ponownie zgłasza  dokończenie remizy w Marianowie. 
Wróż Henryk zwraca się  z pytaniem , czy ten przystanek na Marianowie jest potrzebny. 
Sołtys odpowiada, że  nie.
Radny Łysakowski Dariusz zgłasza potrzebę słupa ogłoszeniowego w miejscowości Brzózki 
koło sklepu.
Radny Wojtyra Włodzimierz pyta dlaczego dzieci z Rębielic Królewskich nie są odwożone 
po dodatkowych zajęciach do domu .
Pan Moczek Krzysztof wyjaśnia, że w Gimnazjum w czwartki są dodatkowe zajęcia i dzieci z 
Rębielic Królewskich  dowozem nie były objęte, ale to będzie uwzględnione.
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Ad.11 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Bęben Kazimierz czyta kolejno projekty uchwał 
W głosowaniu bierze udział 12 radnych.: /Nieobecni. Zagrodnik Robert, Lubczyński Henryk, 
Starzyńska  Mariola/
Uchwała Nr 163/XXIX/2009  w sprawie: zmian w planie przychodów i wydatków  Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok
Radni jednogłośnie głosują za  przyjęciem uchwały.
Uchwała nr 164/XXIX/2009 w sprawie zmian w budżecie  Gminy Popów.
Radni jednogłośnie głosują za przyjęciem uchwały.
Uchwała Nr 165/XXIX/2009  w sprawie: przystąpienia do realizacji projektu „budowa 
infrastruktury  Informatycznej dla Subregionu Północnego E-region częstochowski „ oraz 
podpisania umowy o  realizacji  wspólnego przedsięwzięcia.
Uchwała Nr 166/XXIX/2009  w sprawie: zarządzenia  wyboru sołtysa  
Radni jednogłośnie głosują za przyjęciem uchwały.
Uchwała Nr 167/XXIX/2009  w sprawie: pomocy dla Powiatu Kłobuckiego.
Radni jednogłośnie głosują za przyjęciem  uchwały.
Uchwała Nr 168/XXIX/2009 w sprawie: pomocy dla Powiatu Kłobuckiego
Radni jednogłośnie głosują za przyjęciem uchwały.

Ad.12Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący rady Gminy Józef Macherzyński 
zamyka obrady XXIX Sesji Rady Gminy . Wypowiada słowa „Zamykam obrady XXIX Sesji 
Rady Gminy Popów”. Dziękuje radnym, sołtysom za udział w obradach Sesji.
Obrady trwały od god.9,00 do godz,13,45,

Protokołowała                                                                     Przewodniczący  Rady Gminy
Halina Płuska                                                                      Józef Macherzyński
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